

April 12, 2022

The Right Honourable Justin Trudeau, P.C., M.P.  
Prime Minister of Canada  
Office of the Prime Minister  
80 Wellington Street  
Ottawa, ON K1A 0A2

The Honourable Mark Holland, P.C., M.P.  
Government House Leader  
House of Commons  
Ottawa, ON  
K1A 0A6

The Honourable Carla Qualtrough, P.C., M.P.  
Minister of Employment, Workforce Development  
and Disability Inclusion  
House of Commons  
Ottawa, ON K1A 0A6

The Honourable Karina Gould, P.C., M.P.  
Minister of Families, Children and Social  
Development  
House of Commons  
Ottawa, ON K1A 0A6

Re: Canada Disability Benefit

---

Dear Prime Minister, Government House Leader, and Ministers:

We write in support of the immediate re-introduction of the *Canada Disability Benefit Act* in order to reduce poverty and support the financial security of persons with disabilities.

We also call on the government to ensure that people with disabilities are meaningfully involved in the creation and implementation of the Canada Disability Benefit, and to work with provincial and territorial governments to ensure that the benefit complements provincial and territorial programs.

One in five people in Canada has a disability and over one million Canadians with disabilities live in poverty. People with disabilities in Canada have a higher rate of unemployment and people with severe disabilities earn less than \$13,000 per year on average. People with disabilities face many direct and indirect costs from having a disability, including medical expenses, specialized equipment, accessible housing, and reduced earnings. COVID-19 has only exacerbated these inequalities.

The Canada Disability Benefit is an important step in removing the barriers that people with disabilities face in Canada, and it must be part of a comprehensive government approach that includes creating good quality jobs and disability-inclusive spaces.

It is critical that we move forward more quickly to support people with disabilities and, as parliamentarians representing different parties, we are ready to work alongside you to ensure that we build a truly inclusive Canada.

Sincerely,

The following Members of Parliament:

Louise Chabot, députée, on behalf of all members of the Bloc Québécois caucus

Conservative Members of Parliament :

MP Scott Aitchison

MP Marilyn Gladu

Green Members of Parliament :

MP Elizabeth May

MP Mike Morrice

Liberal Members of Parliament :

MP John Aldag

MP Shafqat Ali

MP Gary Anandasangaree

MP René Arseneault

MP Sean Casey

MP Paul Chiang

MP Emmanuel Dubourg

MP Julie Dzerowicz

MP Nathaniel Erskine-Smith

MP Darren Fisher

MP Marc Garneau

MP Lisa Hepfner

MP Majid Jowhari

MP Adam van Koeverden

MP Annie Koutrakis

MP Marie-France Lalonde

MP Emmanuella Lambropoulos

MP Viviane Lapointe

MP Tim Louis

MP Bryan May

MP Ken McDonald

MP Ron McKinnon

MP Alexandra Mendes

MP Yasir Naqvi

MP Jennifer O'Connell

MP Marcus Powlowski

MP Brenda Shanahan

MP Leah Taylor Roy

MP Joanne Thompson

MP Ryan Turnbull  
MP Tony Van Bynen  
MP Rechie Valdez  
MP Arif Virani  
MP Patrick Weiler  
MP Jean Yip

Independent Member of Parliament :

MP Kevin Vuong

Le 12 avril 2022

Le très honorable Justin Trudeau, C.P., député  
Premier ministre du Canada  
Bureau du premier ministre  
Ottawa, ON K1A 0A2

L'honorable Mark Holland, C.P., député  
Leader du gouvernement à la Chambre  
Chambre des communes  
Ottawa, ON K1A 0A6

L'honorable Carla Qualtrough, C.P., députée  
Ministre de l'Emploi, du Développement de la  
main-d'œuvre et de l'Inclusion des personnes  
handicapées  
Chambre des communes  
Ottawa, ON K1A 0A6

L'honorable Karina Gould, C.P., députée  
Ministre de la Famille, des Enfants et du  
Développement social  
Chambre des communes  
Ottawa, ON K1A 0A6

Objet : Prestation canadienne pour les personnes handicapées

---

Monsieur le Premier ministre, Monsieur le Leader du gouvernement à la Chambre,  
Mesdames les Ministres,

Nous vous écrivons pour vous indiquer que nous croyons que la *Loi sur la prestation canadienne pour les personnes handicapées* devrait être présentée de nouveau dès maintenant afin de réduire la pauvreté et de favoriser la sécurité financière des personnes handicapées.

Nous demandons également au gouvernement de veiller à ce que les personnes handicapées participent activement à la création et à la mise en œuvre de la prestation canadienne pour les personnes handicapées, et de travailler avec les gouvernements provinciaux et territoriaux pour s'assurer que la prestation vient compléter les programmes provinciaux et territoriaux.

Au Canada, une personne sur cinq présente un handicap et plus d'un million de Canadiens handicapés vivent dans la pauvreté. Les personnes handicapées au Canada ont un taux de chômage plus élevé et les personnes gravement handicapées ont des revenus de moins de 13 000 \$ par année en moyenne. Les personnes handicapées doivent assumer de nombreux coûts directs et indirects en raison de leur handicap, notamment des dépenses médicales, de l'équipement spécialisé, un logement accessible et des revenus réduits. La COVID-19 n'a fait qu'exacerber les inégalités.

La prestation canadienne pour les personnes handicapées est une étape importante pour éliminer les obstacles auxquels font face les personnes handicapées au Canada. Elle doit faire partie d'une approche gouvernementale exhaustive comprenant la création d'emplois de qualité et d'espaces inclusifs pour les personnes handicapées.

Il faut absolument que nous allions de l'avant plus rapidement pour soutenir les personnes handicapées et, en tant que parlementaires représentant différents partis, nous sommes prêts à collaborer avec vous pour bâtir un Canada véritablement inclusif.

Sincères salutations,

Les députés ayant apposé leur signature ci-dessous

Louise Chabot, députée, au nom de toutes les députées et tous les députés du caucus du Bloc Québécois

Députés du Parti conservateur :

MP Scott Aitchison

MP Marilyn Gladu

Députés du Parti vert :

MP Elizabeth May

MP Mike Morrice

Députés du Parti libéral :

MP John Aldag

MP Shafqat Ali

MP Gary Anandasangaree

MP René Arseneault

MP Sean Casey

MP Paul Chiang

MP Emmanuel Dubourg

MP Julie Dzerowicz

MP Nathaniel Erskine-Smith

MP Darren Fisher

MP Marc Garneau

MP Lisa Hepfner

MP Majid Jowhari

MP Adam van Koeverden

MP Annie Koutrakis

MP Marie-France Lalonde

MP Emmanuella Lambropoulos

MP Viviane Lapointe

MP Tim Louis

MP Bryan May

MP Ken McDonald

MP Ron McKinnon  
MP Alexandra Mendes  
MP Yasir Naqvi  
MP Jennifer O'Connell  
MP Marcus Powlowski  
MP Brenda Shanahan  
MP Leah Taylor Roy  
MP Joanne Thompson  
MP Ryan Turnbull  
MP Tony Van Bynen  
MP Rechie Valdez  
MP Arif Virani  
MP Patrick Weiler  
MP Jean Yip

Député indépendant :

MP Kevin Vuong